
Zeer gewaarde Raad van Toezicht, 
  
Met pijn in ons culturele hart informeren wij u over het feit dat we vanmiddag het vertrouwen in onze 
directeur Jeroen van de Wiel  hebben opgezegd. Wij hebben hem vandaag bijgaande brief voorgelezen 
waarin we onze twijfels onderbouwd uiteenzetten. 
Op ongeveer hetzelfde moment kreeg de projectleider Citylounge van de directeur een brief waarmee hij 
per direct ontslagen wordt. 
Afgezien van het feit dat deze actie zijn impulsieve manier van leidinggeven illustreert, vormt  dit ontslag 
een bedreiging voor de voortgang van de organisatie. De afdelingen horeca, events en ticketshop, die 
vallen onder de Citylounge, zijn cruciaal voor een gezonde bedrijfsvoering, en deze afdelingen lopen 
onder leiding van  Fred Bax nu uitstekend. 
We hebben Jeroen verzocht zijn besluit te heroverwegen met het oog op het bedrijfsbelang. Wij hopen 
dat u ons wat dat betreft wilt ondersteunen. 
  
Deze situatie vinden wij ontzettend vervelend en wij maken ons grote zorgen over het functioneren van 
de huidige organisatie en over het realiseren van de KAFdoelstellingen onder leiding van Jeroen van de 
Wiel. Ondanks onze herhaalde pogingen om nader tot de directeur te komen, verandert er niets. 
Wij hopen dat u onze brief goed leest en dat u ons helpt uit deze situatie te komen. 
  
Met vriendelijke groeten, 
  
Ans van Berkum, projectleider Expo; 
Corien Baart, artistieke leiding; 
Ischa Arnoldus, projectleider theater; 
Kees Klooster, coördinator verbouwing; 
Lieke Timmermans, projectleider marketing; 
 

 
 
Beste Jeroen Almere, donderdag 7 mei 2015 
Naar aanleiding van je MEMO van 28 april j.l. zijn de projectleiders uit het MT+ op 30 april 
samengekomen om je tekst te bespreken. Je stuurde ons deze MEMO als invulling van een opdracht 
aan jou vanuit de MT+ vergadering van 14 april j.l. Deze brief is een weergave van de reacties op je 
memo uit ons overleg en dient als aanleiding tot een gesprek in het MT+ van 12 mei.a.s.  
Wij hebben als team onder jouw leiding in de functie van algemeen directeur van Gemeente Almere de 
opdracht om de Schouwburg te transformeren tot een brede culturele instelling, waar mensen elkaar 
kunnen ontmoeten onder het genot van een rijk aanbod aan presentaties op het gebied van  theater, 
architectuur en kunst. De inhoudelijke visie, die onder leiding van Corien is ontwikkeld en geformuleerd, 
is neergelegd in het beleidsplan KAF (9 september 2014). Dit plan is goedgekeurd door de Raad van 
Toezicht, omarmd door de Gemeente en gedeeld met de organisatie. De organisatorische uitwerking 
kreeg zijn weerslag  in het Organisatieplan & Organogram, dat eveneens onder leiding van Corien is 
uitgewerkt i.s.m. alle projectleiders en vastgesteld na overleg met de OR  in december 2014. De plannen 
voor de verbouwing die nodig is, worden met de eigenaar van het gebouw, de Gemeente, in een apart 
traject door jou en bouwcoördinator Kees ontwikkeld. Plan en begroting voor de verbouwing werden 
vastgelegd in een IFAaanvraag, februari 2015. 
Vervolgens zijn de medewerkers welwillend aan de slag  gegaan om vanaf de hun toegewezen plek 
vorm te geven aan het KAF beleidsplan. Daarbij zijn een aantal punten aan het licht gekomen, 
noodzakelijk voor een goed verloop van het proces, waarin nog niet was voorzien door de directie, 
namelijk: 

● de financiële vertaling van de inhoudelijke kant van het KAF beleidsplan. 
● de wijze waarop de transitie organisatiebreed moet worden doorgezet en gecommuniceerd.  



● een totaalplanning met tijdspad van het proces.  
● een totaalbeeld van de benodigde externe  financiering en een gedegen samenhangend plan 

hoe deze te verwerven (sponsor & fondsenwerving) 
● een verband tussen het verbouwingsproces  en de inhoudelijke ontwikkeling van de 

bedrijfsonderdelen.  
● een overkoepelend PR plan waarin op hoofdlijnen wordt aangegeven hoe de ontwikkeling van 

KAF gecommuniceerd wordt met stakeholders en de stad.  
Bij gebrek aan overkoepelend beleid zijn op de diverse punten tijdelijk acties ontwikkeld en is men 
individueel de noodzakelijke informatie bij jou of andere projectleiders gaan ‘shoppen’. De informatie die 
men verkreeg was daarom versnipperd, onhelder en vaak tegenstrijdig. Er werden door jou besluiten 
genomen die voor verschillende projectleiders niet bekend waren of niet gebaseerd bleken op het 
KAFbeleid. Daardoor is een chaotische situatie ontstaan, het bedrijf in ‘eigen hokjes’ van medewerkers 
versnippert en wordt er geen gezamenlijkheid ervaren in alle lagen van de organisatie. 
In de afgelopen maanden is bij herhaling in werkoverleggen, vergaderingen en per mail aan jou 
persoonlijk onvrede geuit die leeft onder leden van het MT+ over bovenstaande punten. Onvrede over 
het gebrek aan samenwerking, het onzorgvuldig verstrekken en delen van informatie, de onhelderheid 
van het besluitvormingsproces, het gebrek aan (financiële) kaders waarbinnen projectleiders kunnen 
opereren. Deze onvrede is  op 14 april j.l. in het MT+ in zijn volle omvang aan jou als directeur 
voorgelegd. Dit heeft geleid tot de concrete vraag aan jou om de volgende stukken aan te leveren :  
1.        een visie op de interne samenwerking tussen directie en MT (op basis van de geuite kritiek, de 
verstoorde relatie en het uitgesproken gebrek aan vertrouwen in de directie).  
2.        een financieel beleidsplan: een meerjarenbegroting, visie en strategie op basis van het 
inhoudelijke KAF beleidsplan van september 2014. Duidelijke financiële kaders van waaruit een 
strategie en prioritering blijkt, op basis waarvan projectleiders hun opdrachten kunnen uitwerken. 
3.        een integraal sponsor & fondsenwervingsplan gerelateerd aan de financiële strategie.  
 
In de MT+ vergadering van 14 april heb je toegezegd op 28 april een overkoepelend stuk te presenteren 
waarin in bovenstaande behoeften wordt voorzien. 
Je hebt ervoor gekozen deze opdracht te beantwoorden in de vorm van een memo met daarin de 
volgende paragrafen: de statutaire kaders en werkwijzen, de opdracht die voorligt en het traject tot nu 
toe, fysiek plan per onderdeel, prioritering, inhoudelijke uitgangspunten, funding en route, de begroting 
2015, meerjarenbegroting en externe financiering (sponsorplan). 
Als bijlagen ontvingen we de meerjarenbegroting zoals opgesteld in 2014, een begroting 2015 zoals 
opgesteld in 2014 en de berekening van de verbouwing uit de IFAaanvraag. 
Uit bovenstaande samenvatting is te lezen dat de door jou geleverde stukken niet beantwoorden aan de 
drie concrete stukken die we hebben gevraagd. Uit deze memo blijkt dat je een visie hebt op de 
samenwerking tussen projectleiders, MT, MT+ en directie die niet overeenkomt met het organisatieplan 
KAF en de functieomschrijvingen van alle betrokkenen zoals vastgesteld per 1 januari 2015. Je levert 
geen actueel financieel beleidsplan. Het heeft voor ons dan ook geen zin om op de inhoud van je memo 
in te gaan. 
Voor alle helderheid en nogmaals, wij vragen om  

● een verbindende managementvisie gebaseerd op het KAF organisatieplan. Die geef je ons niet.  
● een integrale langetermijnvisie, strategie en kaders in de vorm van een helder en actueel 

financieel beleid gebaseerd op het KAF beleid. Daar ontbreekt het aan sinds september 2014.  
● een integraal sponsor & fondsenwervingsplan. Dat is er niet, na herhaald verzoek. 
● een strategie t.a.v. de externe communicatie . De vraag ligt er al geruime tijd en een PR plan 

heb je niet geleverd.  
● besluitvorming volgens de in het organisatieplan vastgestelde routes, binnen de aan de 

projectleiders toegewezen verantwoordelijkheden (vastgelegd in de actuele 
functieomschrijvingen). Dat gebeurt niet.  



Het is de verantwoordelijkheid van de directeur om de inhoudelijke plannen te verbinden aan de 
financiële mogelijkheden en de organisatie aan te sturen op een overkoepelende totaalvisie, strategie 
en planning. Nu en in de toekomst. 
Bij ondergetekende projectleiders is de indruk ontstaan dat je bij herhaling onze noden en verzoeken 
negeert. Dit leidt tot veel frustratie, maar vooral ook tot nodeloos verlies van slagkracht. Wij willen graag 
ons werk goed doen en KAF ten volle ondersteunen bij de realisatie van haar doelstellingen. De huidige 
werkwijze laat ons inziens  te veel kansen liggen om de aanwezige competenties te benutten binnen 
onze organisatie en binnen het MT+ in het bijzonder. Wij betreuren het dat een organisatie met zo veel 
potentie onder jouw leiding in een spanningsveld terecht is gekomen waar de energie wordt gebruikt om 
te strijden daar waar gebouwd moet worden.  
Het is heel naar te moeten concluderen dat je in gebreke blijft  ten aanzien van het leveren van een 
integraal kader en plan van aanpak. De wijze waarop je je opstelt ten opzichte van de vragen en noden 
van je MT en MT+ leden leidt niet tot de verlangde gezamenlijkheid. Het is dan ook pijnlijk en lastig voor 
ons om je via deze brief duidelijk te maken dat wij geen vertrouwen meer hebben in de uitvoering van 
KAF onder jouw leiding.  
 
We vernemen graag je reactie in het MT+ van 12 mei a.s. 
 
Ischa Arnoldus, Corien Baart, Fred Bax, Ans van Berkum, Kees Klooster, Lieke Timmermans 


